
Η Δικαιοσύνη στην Κύπρο είναι ανε-
ξάρτητη, δεν επηρεάζεται από πολι-
τικές ή άλλες σκοπιμότητες, δηλώ-
νει ο νέος  Πρόεδρος του Ανωτάτου 
Δικαστηρίου Μύρων Μ. Νικολάτος. 

Προτρέπει τον κόσμο να έχει εμπιστοσύνη στη Δι-
καιοσύνη, μια που είναι ελάχιστες οι περιπτώσεις 
εκείνων των δικαστών για τους οποίους υπήρχε 
έστω κάποια υπόνοια και υποχρεώθηκαν να παραι-
τηθούν. Απευθύνει έκκληση προς όλους τους αρ-
μοδίους όπως επισπεύσουν τη μελέτη του νομοσχε-
δίου εγκαθίδρυσης πρωτοβάθμιου Διοικητικού Δι-
καστηρίου, με τη λειτουργία του οποίου θα μειωθεί 
η εργασία του Ανωτάτου Δικαστηρίου κατά 40%. 

- Πώς νιώθετε να υπηρετείτε τη Δικαιοσύνη αυτή 
την εποχή που όλα φαίνεται να έχουν καταρριφθεί 
και ο κόσμος αναζητά ανεξάρτητη Δικαιοσύνη; 
- Αισθάνομαι ότι η Δικαιοσύνη στην Κύπρο είναι ανε-
ξάρτητη, δεν επηρεάζεται από πολιτικές ή άλλες σκο-
πιμότητες. Οι δικαστές από τον διορισμό τους έχουν 
μονιμότητα, εφόσον μόνο υπό συγκεκριμένες προϋ-
ποθέσεις μπορεί κάποιος δικαστής να παυθεί και αι-
σθάνονται ότι θα πρέπει να διεκπεραιώσουν το καθή-
κον τους που είναι η ορθή απονομή της Δικαιοσύνης, 
όρος που περιλαμβάνει τόσο την ποιότητα όσο και την 
ταχύτητα. Όταν μιλούμε για ποιότητα, εννοούμε ότι 

η Δικαιοσύνη πρέ-
πει να απονέμεται 
ορθά, σύμφωνα με 
το Σύνταγμα, τους 
νόμους, το ευρω-
παϊκό κεκτημένο 
και τα θέσμια που 
ισχύουν στην Κυ-
πριακή Δημοκρα-
τία. Όταν μιλούμε 

για ταχύτητα, εννοούμε ότι οι υποθέσεις θα πρέπει 
να διεκπεραιώνονται μέσα σε εύλογο χρόνο. Η ταχύ-
τητα απονομής Δικαιοσύνης εξαρτάται από διάφορους 
παράγοντες.
- Ποιους; 
- Τη δομή των δικαστηρίων, τον αριθμό των δικαστών, 
τα μέσα που έχουν στη διάθεσή τους, τους εκσυγχρο-
νισμένους θεσμούς με βάση τους οποίους απονέ-
μουν τη δικαιοσύνη.
- Θίγετε όλα τα καυτά προβλήματα που ταλανίζουν 
τη Δικαιοσύνη σήμερα. 
- Ακριβώς, όσον αφορά τη δομή των δικαστηρίων υπάρ-
χει σε προχωρημένο στάδιο νομοσχέδιο εγκαθίδρυσης 
πρωτοβάθμιου Διοικητικού Δικαστηρίου. Προέκυψαν 
κάποια θέματα μεταξύ των κομμάτων που επέβαλαν 
την αναβολή της συζήτησης του νομοσχεδίου, όμως 
ελπίζω ότι το νομοσχέδιο αυτό θα συζητηθεί κατά προ-
τεραιότητα το φθινόπωρο. Υπήρξε διαφωνία μεταξύ 
των κομμάτων αναφορικά με το κατά πόσον το πρωτο-
βάθμιο Διοικητικό Δικαστήριο θα επιλαμβανόταν μόνο 
σε πρώτο βαθμό των διοικητικών προσφυγών ή και σε 
δεύτερο βαθμό. Δηλαδή, κατά πόσον η έφεση από 
το πρωτοβάθμιο θα πήγαινε στο ίδιο το πρωτοβάθμιο 
δικαστήριο ή θα ερχόταν στο Ανώτατο Δικαστήριο.
- Ποια είναι η δική σας θέση; 
- Η δική μου θέση είναι ότι καλύτερα η έφεση να έρ-
χεται στο Ανώτατο Δικαστήριο και το πρωτοβάθμιο 
Διοικητικό Δικαστήριο να παραμείνει μόνο στην εκδί-
καση του πρώτου βαθμού, δηλαδή να κάνει την πρώτη 
εκδίκαση μιας υπόθεσης, όχι την έφεση. 
- Τι θα είναι το Διοικητικό Δικαστήριο; 
- Θα εκδικάζει τις προσφυγές, δηλαδή τις αιτήσεις 
ακυρώσεως εναντίον διοικητικών πράξεων. Αυτήν τη 
δικαιοδοσία την έχει σήμερα το Ανώτατο Δικαστήριο 
και προέρχεται από το παλιό Ανώτατο Συνταγματικό Δι-
καστήριο το οποίο, από το 1964, με βάση το δίκαιο της 
ανάγκης έχει ενοποιηθεί με το παλιό Ανώτατο Δικα-
στήριο. Για 50 χρόνια έχουμε το ενοποιημένο Ανώτατο 
Δικαστήριο, το οποίο κατά την άποψη μου λειτουργεί 
σωστά, αλλά ενόψει του μεγάλου αριθμού των διοικη-
τικών προσφυγών, των αιτήσεων ακυρώσεως δηλαδή, 
είναι απαραίτητη η δημιουργία του πρωτοβάθμιου 
Διοικητικού Δικαστηρίου. Γι’ αυτό κάνω έκκληση προς 
όλους τους αρμοδίους όπως επισπεύσουν, όσο εί-
ναι δυνατόν, τη μελέτη αυτού του νομοσχεδίου, την 
ψήφισή του σε νόμο και την εγκαθίδρυση του νέου 
Δικαστηρίου.
- Αυτό προϋποθέτει ένα επιπλέον κόστος; 
- Θα χρειαστεί να διοριστούν πέντε δικαστές του πρω-

τοβάθμιου Διοικητικού Δικαστηρίου. Η σκέψη είναι να 
στεγαστεί κάπου στον χώρο του Ανωτάτου. Δεν είναι 
σημαντικό το κόστος.
- Το θέμα που ταλανίζει τη Δικαιοσύνη, η ταχύτερη 
απονομή της, θα λυθεί με τη δημιουργία του Διοικη-
τικού Δικαστηρίου; 
- Ναι, διότι θα μειωθεί η εργασία του Ανωτάτου Δικα-
στηρίου κατά 40%. Δεν νοείται Ανώτατο Δικαστήριο 
να ασχολείται με τον πρώτο βαθμό εκδίκασης των 
υποθέσεων και αυτός είναι ένας από τους σοβαρούς 
λόγους, για τους οποίους υπάρχει τόσος μεγάλο όγκος 
εργασίας. Με τη δημιουργία του Διοικητικού Δικαστη-
ρίου, το Ανώτατο θα μπορέσει να επικεντρωθεί στα 
σοβαρά θέματα απονομής της Δικαιοσύνης και στην 
επιτήρηση των πρωτοβάθμιων δικαστηρίων της Κύ-
πρου. Δηλαδή, θα επικεντρωθεί στις εφέσεις και στα 
συνταγματικά θέματα, τα οποία έχει να επιλύσει. Με 
το Μνημόνιο και τις πρόσφατες εξελίξεις, το Ανώτατο 
Δικαστήριο έχει να επιλύσει σοβαρά συνταγματικά 
θέματα, δηλαδή κατά πόσον διάφορες πρόνοιες που 
έχουν συμφωνηθεί συνάδουν με το Σύνταγμα. 
- Μπορεί ένα μνημονιακό νομοσχέδιο να είναι 
αντισυνταγματικό; 
- Μπορεί κάτι που έχει συμφωνηθεί να μην συνάδει 
με το Σύνταγμα, οπότε καθήκον του Δικαστηρίου εί-
ναι να διακηρύξει την αντισυνταγματικότητα κάποιου 
μέτρου. Σε περίπτωση που αποφανθεί ότι το μέτρο 
αυτό αντίκειται προς τις διατάξεις του Συντάγματος, 
είναι άκυρο. 
- Δεν έπρεπε αυτό να είχε εξεταστεί προηγουμένως; 

- Δεν γίνεται διαβούλευση με το Δικαστήριο. Αν εγερ-
θεί θέμα συνταγματικότητας, τότε καλείται το Δικα-
στήριο να το αποφασίσει δικαστικά. Υπάρχουν πολλές 
προσφυγές στο Ανώτατο για το θέμα αυτό και δίνουμε 
σχετική προτεραιότητα, όπου είναι δυνατό, ενόψει 
της μεγάλης σημασίας που έχουν για το ευρύ κοινό. 
Ο Πρόεδρος της Δημοκρατίας όμως έχει δικαίωμα 
αναφοράς ενός νομοσχεδίου στο Ανώτατο, οπότε το 
Δικαστήριο γνωμοδοτεί επί της συνταγματικότητας 
του, πριν υπογραφεί από τον Πρόεδρο.
- Βρήκατε μέχρι τώρα αντισυνταγματική πρόνοια; 
- Μέχρι στιγμής δεν έχει κηρυχθεί κάτι ως αντισυ-
νταγματικό, όμως εκκρεμούν υποθέσεις ενώπιον του 
Ανωτάτου για τις οποίες δεν έχουν ακόμα εκδοθεί 
αποφάσεις. 
- Το εθνικό καλό είναι υπεράνω του προσωπικού; 
- Η Δικαιοσύνη θα σταθμίσει, αν έτσι προνοείται στο 
Σύνταγμα και στους νόμους. Ορισμένα ανθρώπινα 
δικαιώματα, όμως, κατοχυρωμένα στο Σύνταγμα δεν 
υπόκεινται ούτε καν στο δημόσιο συμφέρον. Επομέ-
νως εξαρτάται από τις διατάξεις του Συντάγματος.
- Το δικαίωμα της ιδιοκτησίας και της περιουσίας 
είναι κατοχυρωμένο; - Ναι.
- Κι όμως ζήσαμε το κούρεμα. 
- Το Ανώτατο σε απόφαση της πλήρους Ολομέλειας, 
στην οποία δεν συμμετείχα εγώ, λόγω προσωπικού 
συμφέροντος, αποφάνθηκε ότι το ζήτημα του κου-
ρέματος δεν είναι δημοσίου Δικαίου αλλά ιδιωτικού, 
επομένως δεν μπορούσε να προσβληθεί με προσφυγή 
ενώπιον του Ανωτάτου, έπρεπε να πάει με αγωγή στα 

Επαρχιακά Δικαστήρια. Από ό,τι γνωρίζω αυτά τα θέμα-
τα εκκρεμούν ενώπιον των Επαρχιακών Δικαστηρίων.
- Ο κόσμος θέλει απαντήσεις και εδώ είναι που χάνει 
την εμπιστοσύνη του στη Δικαιοσύνη. 
-Ο κόσμος πρέπει να έχει εμπιστοσύνη στη Δικαιο-
σύνη. Δεν έχουμε διαφθορά στο δικαστικό Σώμα, 
δεν είχαμε περιπτώσεις ανέντιμων δικαστών, οι 
οποίοι αποπέφθηκαν εξαιτίας ανεντιμότητας, είναι 
ελάχιστες οι περιπτώσεις εκείνων των δικαστών 
για τους οποίους υπήρχε έστω κάποια υπόνοια και 
υποχρεώθηκαν να παραιτηθούν. 
- Οι δικαστές είναι άνθρωποι που ζουν στην κοινωνία, 
υπάρχουν οι συμπάθειες, η πίεση της περιρρέουσας 
ατμόσφαιρας, των Μέσων Μαζικής Επικοινωνίας. 
- Ο δικαστής, με τα εφόδια που έχει τα ακαδημαϊκά, 
την πείρα αλλά και την κουλτούρα που αποκτά με τα 
χρόνια του στην έδρα, μπορεί να αποστασιοποιηθεί 
από τους παράγοντες της συμπάθειας ή αντιπάθειας 
ή του περί δικαίου αισθήματος του λαού και να κρίνει 
με βάση τον Νόμο και τη συνείδησή του. Δεν θα πρέπει 
να επηρεάζεται από το τι λένε τα ΜΜΕ. Ο καθένας 
έχει δικαίωμα σε δίκαιη δίκη. Αν το δικαστήριο κρίνει 
ότι εξαιτίας της μεγάλης δημοσιότητας που δόθηκε 
σε μια υπόθεση, ο κατηγορούμενος δεν θα έχει δί-
καιη δίκη ενώπιον του δικαστηρίου, τότε αυτό μπο-
ρεί να επηρεάσει και να καταλήξει και στην αθώωση 
του κατηγορουμένου, χωρίς δίκη, αλλά αυτό αφορά 
ακραίες περιπτώσεις. Τα ΜΜΕ οφείλουν να ασκούν 
«καλόπιστη» κριτική στις δικαστικές αποφάσεις και 
να μην υποσκάπτουν την εμπιστοσύνη του λαού στα 

Δικαστήρια.
- Με το θέμα του κουρέματος και της οικονομίας 
ασκείται μεγάλη πίεση που αντικατοπτρίζει και την 
ανάγκη του κόσμου να πληρώσουν οι ένοχοι. 
- Τα δικαστήρια έχουν επίγνωση ότι ο λαός θέλει τους 
ενόχους να πληρώσουν και είναι έτοιμα να εκδικάσουν 
οποιαδήποτε υπόθεση αχθεί ενώπιόν τους. Βεβαί-
ως οι ποινικές υποθέσεις που πάνε δικαστήριο είναι 
με απόφαση της Νομικής Υπηρεσίας και του Γενικού 
Εισαγγελέα. Ο σημερινός Γενικός Εισαγγελέας της 
Δημοκρατίας, ο οποίος προέρχεται από το δικαστικό 
Σώμα γνωρίζω ότι καταβάλλει μεγάλη προσπάθεια 
ώστε υποθέσεις να αχθούν ενώπιον των δικαστηρίων. 
Όμως, να μην ξεχνούμε ότι το ανακριτικό έργο ανήκει 
στην Αστυνομία και ότι πολλές τέτοιες υποθέσεις είναι 
παλιές και ογκωδέστατες που μοιραία παίρνουν χρόνο 
μέχρι να είναι έτοιμες να τεθούν ενώπιον των δικαστη-
ρίων. Πρέπει βέβαια να είναι και καλά τεκμηριωμένες.
- Ο λόγος που υπάρχουν τόσες προσφυγές είναι το 
ότι ο κόσμος δεν εμπιστεύεται τις αποφάσεις των 
διοικητικών οργάνων; 
- Πολλοί πολίτες επιθυμούν να ελέγξουν την ορθότητα 
και τη νομιμότητα των αποφάσεων των διοικητικών 
οργάνων, ενώπιον των δικαστηρίων. Θα έλεγα ότι αυτό 
δείχνει την εμπιστοσύνη του κοινού προς τα δικαστή-
ρια, γιατί αν δεν υπήρχε η εμπιστοσύνη τότε δεν θα 
είχαμε τόσες προσφυγές. Μπορεί βέβαια να σημαίνει 
και ότι οι πολίτες δεν δέχονται την αρχική απόφαση της 
διοίκησης και επιθυμούν να την ελέγξουν. Αυτό είναι 
μέσα στα δικαιώματά τους.

10 / Η ΑΛΛΗ ΟΨΗ 14 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2014

ΜΥΡΩΝ Μ. ΝΙΚΟΛΑΤΟΣ: Επείγει η ετοιμασία νομοθεσίας για Πρωτοβάθμιο Διοικητικό Δικαστήριο

Η Δικαιοσύνη δεν επηρεάζεται από σκοπιμότητες

-Τέθηκε θέμα για εφαρμογή ηλεκτρονικής δικαιοσύνης; 
-Ναι, είναι και αυτό μέσα στα πλάνα μας.  Με την εισαγωγή 
ηλεκτρονικής δικαιοσύνης θα μπορούν να καταχωρούνται δι-
κόγραφα ή έγραφα με ηλεκτρονικό τρόπο και να μη χρειάζεται 
ένας δικηγόρος από άλλη πόλη να στείλει κάποιον στο Ανώ-
τατο στη Λευκωσία για να καταχωρήσει το δικόγραφό του. Ο 
Υπουργός Δικαιοσύνης τόνισε ότι είναι μέσα στις προτεραιότη-
τες της κυβέρνησης και ελπίζω, με το νέο δικαστικό χρόνο που 
αρχίζει το Σεπτέμβριο, να προωθηθεί και αυτό το ζήτημα.
-Είπατε ότι στόχος σας είναι η καλύτερη ποιότητα, πώς 
εξασφαλίζεται; 
-Η καλύτερη ποιότητα εξασφαλίζεται με καλούς δικαστές και 
με το αναγκαίο προσωπικό των δικαστηρίων. Για παράδειγμα 
έχουμε νομικούς βοηθούς στο Ανώτατο που βοηθούν στην 
έρευνα. Αν είχαμε μεγαλύτερο αριθμό θα βοηθούσε στην 

καλύτερη προετοιμασία των υποθέσεων και σε καλύτερη ποι-
ότητα των αποφάσεων. Η ποιότητα εξαρτάται κατά πρώτο λόγο 
από τους δικαστές που πρέπει να είναι καλά προετοιμασμένοι, 
ενήμεροι, και θα πρέπει να επιμορφώνονται τακτικά. Το Ανώτα-
το διοργανώνει επιμορφωτικά σεμινάρια ή μετέχει σε επιμορ-
φωτικά σεμινάρια που γίνονται στο εξωτερικό κυρίως στην ΕΕ. 
-Ποιο είναι το μεγαλύτερο πρόβλημα που σας κάνει να μην 
κοιμάστε τη νύχτα; 
-Το κατά πόσο θα μπορέσουμε να φέρουμε τις αναγκαίες 
βελτιώσεις για την καλύτερη και ταχύτερη απονομή της δι-
καιοσύνης. Αν, Θεού θέλοντος, τερματίσω τη θητεία μου το 
καλοκαίρι του 2020, έχω μπροστά μου έξι χρόνια, θα ήθελα να 
αξιοποιήσω αυτό το διάστημα με σκοπό τη βελτίωση του όλου 
συστήματος. Αυτό το θεωρώ ως τη μεγαλύτερη πρόκληση και 
αυτός είναι ο στόχος μου. 

Ο κόσμος πρέπει 
να έχει εμπιστοσύνη 
στη Δικαιοσύνη. 
Δεν έχουμε διαφθορά 
στο δικαστικό σώμα

Με την Αντιγόνη Σολομωνίδου Δρουσιώτου
antigoni.drousiotou@phileleftheros.com

-Με τι στόχο αναλάβατε αυτή την κρισι-
μότατη για τον τόπο περίοδο την προε-
δρία του Ανωτάτου; 
-Ο στόχος μου είναι η καλύτερη και η 
ταχύτερη απονομή της δικαιοσύνης. 
Η δικαιοσύνη πρέπει να απονέμεται 
ορθά, να αποδίδεται δηλαδή το δίκαιο 
στους ενδιαφερομένους, όμως και η 
ταχύτητα έχει μεγάλη σημασία γιατί 
η καθυστέρηση στην απονομή της δι-
καιοσύνης συνιστά αδικία. Η ταχύτερη 
δικαιοσύνη δεν θα επιτευχθεί μόνο 
μέσω του πρωτοβάθμιου Διοικητικού 
Δικαστηρίου και άλλα θέματα θα βελτι-
ώσουν την ταχύτητα της. Μεταξύ αυτών 
είναι ο εκσυγχρονισμός των θεσμών 
πολιτικής δικονομίας, που είναι οι κα-
νόνες με βάση τους οποίους διεξάγεται 
η πολιτική διαδικασία και η καλή στελέ-
χωση των Δικαστηρίων με Δικαστές και 
προσωπικό. Στον τομέα των ποινικών 
υποθέσεων δεν έχουμε σοβαρές κα-
θυστερήσεις, εκεί που καθυστερεί η 
δικαιοσύνη είναι στις πολιτικές υποθέ-
σεις, τις αστικές.
-Οι οποίες έχουν πολλαπλασιαστεί τα 
τελευταία χρόνια; 
-Ναι, και η αύξηση του αριθμού των δι-
καστών δεν ήταν αντίστοιχη με την αύ-
ξηση του αριθμού των υποθέσεων. Θα 

πρέπει αυτό το θέμα να το προσέξουμε. 
Για να αυξηθεί ο αριθμός των δικαστών 
χρειάζονται και οι ανάλογες κτηριακές 
εγκαταστάσεις και αύξηση του αριθμού 
του προσωπικού των δικαστηρίων. Αυτά 
τα θέματα εξαρτώνται από τον προϋπο-
λογισμό του κράτους. Όσον αφορά εμάς, 
τη Δικαστική Εξουσία, θα προωθήσου-
με τον εκσυγχρονισμό 
των θεσμών πολιτικής 
δικονομίας. Βρισκόμα-
στε σε προχωρημένο 
στάδιο του εκσυγχρο-
νισμού της διαταγής 
30 των θεσμών. Είναι 
αυτή που διέπει το θέ-
μα της προδικασίας, 
δηλαδή του σταδίου 
πριν την εκδίκαση των 
υποθέσεων. Θέλουμε να τίθενται όλα 
τα γεγονότα και οι ισχυρισμοί ενώπι-
ον του δικαστηρίου, εκ των προτέρων, 
ώστε κατά την ακροαματική διαδικασία 
να σπαταλείται λιγότερος χρόνος στην 
εκδίκαση της υπόθεσης. Επίσης θέλουμε 
να αυξήσουμε την εξουσία του δικαστή 
στη διαχείριση της υπόθεσης, στο «case 
management». Ο δικαστής θα πρέπει να 
γνωρίζει εκ των προτέρων πόσους μάρ-
τυρες έχει η κάθε πλευρά και τι περίπου 

είναι η μαρτυρία της κάθε πλευράς ώστε 
να μπορεί να προγραμματίζει την υπόθε-
ση του καλύτερα και να μην σπαταλείται 
δημόσιος χρόνος.
-Σήμερα σπαταλείται δημόσιος χρόνος; 
-Θα μπορούσε να βελτιωθεί ο προγραμ-
ματισμός των υποθέσεων, με περισσό-
τερη εξουσία του δικαστή ως προς τη 

μαρτυρία που θα 
παρουσιάσει η κάθε 
πλευρά έτσι ώστε να 
μην γίνεται μεγάλη 
σπατάλη χρόνου. 
Επίσης προγραμμα-
τίζουμε διαδικασία 
γρήγορης εκδίκασης 
των μικρών αγωγών. 
Αγωγές στις οποίες οι 
αξιώσεις είναι κάτω 

από τρεις χιλιάδες ευρώ να γίνονται με 
πολύ απλούστερο και ταχύτερο τρόπο. 
Δεν μπορεί μια αγωγή για χίλια ή δυο χι-
λιάδες ευρώ να σπαταλά τον ίδιο χρόνο 
του δικαστηρίου όπως μια αγωγή των 
100 εκατομμυρίων. Θα γίνει αυτό που 
ονομάζουν στην Αγγλία «small claims’ 
courts».  Θα είναι μέσα στα πλαίσια του 
Επαρχιακού Δικαστηρίου αλλά οι μικρές 
αγωγές θα παίρνουν διαφορετική πο-
ρεία, θα εκδικάζονται ευκολότερα και 

ταχύτερα.
-Ένα από τα μεγάλα προβλήματα είναι 
οι αναβολές και εδώ παίζουν ρόλο 
διαπλοκές των δικηγόρων; 
-Αυτό εξαρτάται από τους δικηγόρους, 
τους διάδικους και τους μάρτυρες, αλλά 
και το πρόγραμμα εργασίας των ιδίων 
των δικαστών είναι βεβαρημένο. Ένας δι-
καστής στο καθημερινό του πινάκιο δεν 
μπορεί να ορίσει μια μόνο ακρόαση διότι 
αν αναβληθεί θα πρέπει να έχει δεύτερη 
και τρίτη ώστε να μην σπαταλείται ο χρό-
νος του. Έτσι δεν μπορεί να είναι βέβαιο 
ότι η δεύτερη ή η τρίτη ακρόαση θα εκ-
δικαστεί την πρώτη φορά που ορίζεται. 
-Πότε θα γίνουν αυτά; 
-Είναι μέσα στα άμεσα σχέδια μας. Για το 
δικαστήριο για τις μικρές αγωγές χρειά-
ζεται να γίνει τροποποίηση των θεσμών 
πολιτικής δικονομίας που είναι στην ευ-
θύνη του Ανωτάτου. Ενεργούμε συντο-
νισμένα με τον Υπουργό Δικαιοσύνης, 
τον Γενικό Εισαγγελέα και τον Παγκύπριο 
Δικηγορικό Σύλλογο.
-Πώς είναι η συνεργασία σας; 
-Πάρα πολύ καλή, θα πρέπει να πω ότι 
τον περασμένο χρόνο είχαμε πολλές συ-
ναντήσεις και υπάρχει ανταλλαγή από-
ψεων, οι τέσσερις πλευρές μαθαίνουν η 
κάθε μια από την άλλη.

Προωθείται ο εκσυγχρονισμός θεσμών της πολιτικής δικονομίας

-Περιμένατε τον διορισμό σας ως 
Πρόεδρος του Ανωτάτου; 
-Υπάρχει παράδοση να διορίζεται ο 
αρχαιότερος των δικαστών του Ανωτά-
του. Ήμουν ο αρχαιότερος, επομένως 
είχα θεμιτή προσδοκία ότι θα διοριζό-
μουν. Ο Πρόεδρος της Δημοκρατίας 
με τίμησε με τον διορισμό και εύχομαι 
να φανώ αντάξιος των προσδοκιών 
του.
-Πού γεννηθήκατε; 
-Στη Λάρνακα τον Οκτώβρη του 1952, 
σπούδασα νομικά στο London School 
of Economics και είμαι Βarrister του 
MiddleTemple. 
-Γιατί επιλέξατε τη νομική; 
-Είμαι παιδί οικογένειας δικηγόρων. 
Ο πατέρας μου, Γεώργιος Μ. Νικολα-
ΐδης, ήταν στη μαχόμενη δικηγορία 
για 61 χρόνια, από 
το 1937 μέχρι το 
1998 και ο παπ-
πούς μου Μιχαήλ 
Γ. Νικολαΐδης ήταν 
επίσης δικηγόρος 
στη Λάρνακα από 
το 1901 μέχρι το 
1950. Στην οικογέ-
νεια υπάρχει μια 
νομική παράδοση 
που μετρά 114 χρόνια.
-Την οποία συνεχίζουν οι δυο σας 
κόρες; 
-Ναι, η Δάφνη είναι δικηγόρος της 
Δημοκρατίας στη Νομική Υπηρεσία 
και η Σοφία μόλις απεφοίτησε από το 
Πανεπιστήμιο Κύπρου στα νομικά και 
είναι ασκούμενη δικηγόρος.
-Ποια είναι η μαγεία του επαγγέλματος; 
-Η δικαιοσύνη ως ιδέα είναι υψηλό 
ιδεώδες. Η απονομή της δικαιοσύνης, 
σε ένα κράτος δικαίου, όπου όλοι είναι 
ίσοι ενώπιον του νόμου είναι κάτι το 
ελκυστικό για οποιονδήποτε σκεπτό-
μενο άνθρωπο.    
-Βέβαια ουτοπικό για οποιονδήποτε 
ρεαλιστή. 
-Μπορεί να το πείτε έτσι, όμως ένας 

μπορεί να αγωνιστεί γι’ αυτό το ιδε-
ώδες, να μην υπάρχει οποιοσδήποτε 
υπεράνω του νόμου και να είναι όλοι 
ίσοι, σύμφωνα με την αρχή της ισονο-
μίας. Αυτό εξυπακούει η έννοια του 
κράτους δικαίου, που είναι θεμέλιο 
του δημοκρατικού πολιτεύματος. Γι’ 
αυτά χρειάζεται μια ανεξάρτητη και 
ικανή Δικαστική Εξουσία και αυτό εί-
ναι μέσα στους στόχους του Ανωτάτου, 
η επιλογή των καλύτερων υποψηφίων 
ως δικαστών.
-Πολλοί καλοί δικηγόροι δεν επι-
λέγουν τη δικαστική εξουσία λόγω 
οικονομικών. 
-Η αντιμισθία του δικαστή, οι συνθήκες 
υπό τις οποίες εργάζεται, το στάτους 
του δικαστή στην κοινωνία, όλα αυτά 
είναι παράγοντες που επηρεάζουν 

την ελκυστικότη-
τα του δικαστικού 
λειτουργήματος. Η 
Δικαστική Εξουσία 
δεν φιλοδοξεί να 
ελκύσει τον φτα-
σμένο δικηγόρο 
αλλά έναν νεαρό 
δικηγόρο που έχει 
το απαραίτητο 
ήθος, εντιμότητα 

και εχέγγυα για να μπορέσει να διεκ-
περαιώσει το έργο του. Σίγουρα δεν 
μπορεί η δικαστική αντιμισθία να ελ-
κύσει έναν πετυχημένο δικηγόρο των 
50 ετών. 
-Η οικογένεια σας Νικολαΐδη, εσείς 
γιατί Νικολάτος; 
-Αυτό ήταν επιθυμία και απόφαση του 
πατέρα μου, όταν πήγα στο δημοτικό 
είχα ήδη το επίθετο Νικολάτος. 
-Ένας στόχος; 
-Ο στόχος είναι, με τη λήξη της θητείας 
μου, η δικαστική υπηρεσία και το σύ-
στημα απονομής της δικαιοσύνης να 
βρίσκονται σε καλύτερη θέση από ό,τι 
είναι σήμερα και οι πολίτες να έχουν 
ακόμη περισσότερη εμπιστοσύνη στη 
Δικαιοσύνη.  

Νομική παράδοση 
που μετρά 114 χρόνια

Στόχος μου η καλύτερη
και ταχύτερη απονομή 
της δικαιοσύνης

ΦΩΤΟ: Α. ΝΗΣΙΩΤΗΣ

Εισάγεται η ηλεκτρονική δικαιοσύνη

Η Δικαστική Εξουσία δεν 
φιλοδοξεί να ελκύσει 
τον φτασμένο δικηγόρο 
αλλά έναν νεαρό δικηγόρο 
που έχει το απαραίτητο 
ήθος, εντιμότητα
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